
  Distriktsskole Smørum 

 

 

 

 

 

 

Referat Skolebestyrelsesmøde den 27. september 2022 

 

 

 Mødedeltagere: 

 

Forældrevalgte: 

Johanne Littrup, Karin Lindholt, Lea Schmidt, Louise Mathiasen, Nicolai Nielsen, Nis Benn, 

Martin Kaag, Rikke Ørgreen Nielsen 

 

Medarbejdervalgte: 

Cecilie Koigaard Kowalczyk, Maja Sambleben 

 

Elevvalgte:  

Daniel Di Nitto (9.a Balsmoseskolen), Esben Poulsen (9.z Boesagerskolen) 

 

Ledelse:  

Dorte Baun 

 

Dato: 27. sep-

tember 2022 

 

Tid:18.00 – 

21.00 

Gæster: Henriette Andersen 

  Afbud: Karin Lindholt, Louise Mathiasen, Lea Schmidt 

 Mødeleder: Nis Benn 
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Sted:  

Afd. Boesager-

skolen 

Referent: Anne-Margit Lassen 

 

 

 

 

 

Dagsordenpunkt 

 

 

Formål 

 

Tid 

 

Beslutning/referat 

 

Ansvar 

   Mulighed for rundvisning på Boesagerskolen kl. 17.30 – 18.00  

1. Godkendelse af referat Beslutning 18.00 Godkendt Mødeleder 

2. Godkendelse af dagsorden Beslutning 18.02 Godkendt 

 

Mødeleder 

3. Meddelelser fra elevrådene Orientering 18.05 På Boesagerskolen er der afholdt konstituerende møde.  

 

På Balsmoseskolen har der været en drøftelse om, at udskolings-

eleverne er kede af, at deres telefoner bliver samlet ind hele da-

gen. De vil gerne have deres telefoner i spisepauserne.  

Samtidig er de i gang med at finde ud af, hvad de skal bruge 

pengene til fra Balskøbing ugen, der har givet et overskud fra for-

ældreeftermiddagen. 

 

Eleverne 

4. Synergi effekter ved di-

striktsskolestrukturen 

 

Oplæg fra skolens ledelse omkring sy-

nergi effekter ved distriktsskolestruktu-

ren. Skolebestyrelsen præsenteres for 

Oplæg / 

indledende 

drøftelse / 

evt. op-

gave 

18.15 Oplæg fra skolens ledelse. Punktet sættes på dagsordenen til næ-

ste møde, hvor der er plads til refleksioner og spørgsmål m.v. 

 

Martin, Johanne og Nis skriver refleksioner ned og sender ud til 

bestyrelsen inden næste møde.  

Indholdet kunne ifølge Nis være: 

Anne-Mar-

git / Henri-

ette / Dor-

the 
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prioriteringer, opmærksomhedspunkter 

og fordele ved den måde skolen er 

struktureret på. 

Punktet skal ligeledes ses som under-

støttelse af bestyrelsens viden om sko-

len, strukturer og arbejdsmåder. 

Punktet fordeles over dette og næste 

møde. 

Bestyrelsen drøfter indledningsvist te-

maer til videre drøftelse på næste møde. 

Det afklares, om der er nogle af besty-

relsens medlemmer, der vil kvalificere 

næste mødes drøftelse med tanker eller 

spørgsmål, som kan fremsendes på 

skrift inden næste møde. 

 

- Refleksioner over, hvor det er lovende/spændende 

- Ting vi burde søge mere af 

- Afvejninger, som vi er nysgerrige på 

- Ulemper, som ikke er adresseret 

 

 

 

 

5. Lovændringer 

 

Gennemgang af de kommende ændrin-

ger i Folkeskoleloven (evaluering og be-

dømmelsessystemer) 

Vi drøfter opmærksomhedspunkter og 

indhold. 

 

Link: https://www.uvm.dk/ak-

tuelt/i-fokus/evaluerings-og-be-

doemmelsessystem/hovedele-

menter%20i%20aftalen 

 

 

Orientering 19.00 Dorthe gennemgik de ændringer, der er i de kommende år om-

kring evaluering i Folkeskolen. 

 

Se link i dagsorden 

Dorthe 

Feltkode ændret

https://www.uvm.dk/aktuelt/i-fokus/evaluerings-og-bedoemmelsessystem/hovedelementer%20i%20aftalen
https://www.uvm.dk/aktuelt/i-fokus/evaluerings-og-bedoemmelsessystem/hovedelementer%20i%20aftalen
https://www.uvm.dk/aktuelt/i-fokus/evaluerings-og-bedoemmelsessystem/hovedelementer%20i%20aftalen
https://www.uvm.dk/aktuelt/i-fokus/evaluerings-og-bedoemmelsessystem/hovedelementer%20i%20aftalen
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6. Dialogmøde med 0. årgangs 

kontaktforældre 

 

Kort tilbagemelding og opsamling på di-

alogmødet. 

Fungerer set uppet eller skal der ændres 

til næste års møde? 

Eventuelle temaer som bestyrelsen skal 

forholde sig til. 

Tilbage-

melding / 

drøftelse 

19.15 Johanne gennemgik mødet på baggrund af tilbagemeldinger og 

egne observationer 

 

Mødet var generelt en god succes. Der var et rimeligt fremmøde 

og en god dialog. 

 

Skolebestyrelsen genbesøger dokumentet, med beskrivelse af di-

alogmødet, senere på året. Dette fordi skolebestyrelsen ønsker at 

gøre mødet til en fast del af årshjulet, og dermed yderligere 

sætte skolebestyrelsens relation til forældre og kontaktforældre i 

system. Et opdateret dokument, som omhandler samarbejdet 

mellem bestyrelse og forældre/kontaktforælde skal lægges på 

skolens hjemmeside sammen med principper og andre vigtige do-

kumenter.  

 

Johanne / 

Martin / 

Rikke / 

Dorthe 

PAUSE  19.30   

7. Fast punkt: Kreative lærings-

miljøer og byggeri 

 

Kort gennemgang af de to projekter. 

Status og opmærksomhedspunkter. 

Tilbagemelding fra forældremødet på 

Balsmoseskolen. 

 

 

Drøftelse 19.40 Udsættes til næste gang.  

Balsmoseskolens byggeri starter inden for de næste uger, og der 

har været afholdt forældremøde omkring byggeriet. 

Det bliver en rigtig god opgradering af Balsmoseskolen.  

 

Punktet tages op igen på næste møde, hvor det foldes lidt mere 

ud. 

Dorthe 

8. Bestyrelsens årshjul 

 

Opsamling fra forrige møde og præsen-

tation af oplæg til årshjul indeholdende 

bestyrelsens ønsker. 

Drøftelse / 

beslutning 

19.55 Årshjulet skal bruges til at inddrage bestyrelsen i løbet af punk-

terne i årshjulet, så de medlemmer, der har ønsket punktet på 

dagsordenen, også får lov at indlede punkterne og motivere drøf-

telserne. 

 

Nis / Dor-

the 
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Drøftelse af struktur for ad hoc punkter 

/ temaer. 

Drøftelse af evt. opfølgning på skoleud-

valgets dagsordener. 

Bestyrelsen drøfter oplæg til årshjul og 

beslutter indhold. 

 

Bilag: Skolebestyrelsens årshjul 2022 

2023 

Forslag: 

Opdatering af årshjul i januar 

 

Evaluering af skolebestyrelsesarbejdet skal ind. 

 

 

 

 

9. Værdier og ordensregler 

 

Skolebestyrelsen drøfter og beslutter 

kommunikation og proces i forhold til at 

videreformidle skolens nye værdier og 

ordensregler til skolens forældre (og 

personale). 

 

Bilag: Distriktsskole Smørums værdier 

og ordensregler 

 20.15 Skolens nye værdier og ordensregler er blevet lagt på hjemmesi-

den. Både værdier og ordensregler er besluttet, men kommunika-

tionen omkring dem er til drøftelse. 

 

Kommunikationen til eleverne varetages af klassernes teams. 

Kommunikation til forældrene sker via skolebestyrelsen, skolens 

ledelse og klasseteamet. 

 

 

10.  Medlem til §17.4 udvalg 

 

Jf. den udsendte mail til bestyrelsen, 

skal der vælges en forældrerepræsen-

tant til §14.4 udvalget. 

Kommissorium følger når der har været 

byrådsmøde i oktober, og første møde 

er den 24. november. 

 

Valg 20.30 Formandsskabet har henvendt sig til skoleudvalget med et ønske 

om klarhed over, hvad udvalget ønsker sig af rådgivningsudval-

get. Desværre er der ikke kommet nogle svar. 

 

Byrådet har ændret udvalgets karakter til at være et rådgivende 

udvalg, og der skal vedtages et kommissorium, der beskriver ud-

valgets arbejde.  

Kommissoriet besluttes i Byrådet i oktober. Det rådgivende ud-

valg er samtidigt blevet udvidet med flere deltagere. Første op-

gave vil blive at beslutte, hvordan øvrige interessenter kan ind-

drages. 

 

Dorthe 
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Johanne er forældrerepræsentant fra Smørum i udvalget. 

 

11. Meddelelser fra bestyrelsens 

formand 

Orientering 20.35 Før sommer sendtes et høringssvar til lokaleplanen omkring bru-

gen af områderne omkring Balsmoseskolen, men det er ikke taget 

med i den endelige lokalplan. Bestyrelsen vender evt. tilbage til 

dette på et senere tidspunkt, hvis det bliver nødvendigt. 

 

Nis 

12. Meddelelser fra skoleledel-

sen 

 

Bilag: Meddelelser fra skolens ledelse 

(eftersendes) 

Orientering 20.40 På nationalt plan er der indgået aftale om energisparetiltag, og 

derfor sænkes temperaturen til 19 grader i lokalerne. Samtidig 

slukkes unødigt lys og rådhuset lukkes om fredagen. Der serveres 

også kun kold mad i kantinen på rådhuset. 

 

Det er internationalt lærernes dag d.5.okt. – skolebestyrelsen og 

ledelsen giver kage til personalet, og vi kalder det for medarbej-

dernes dag. 

 

Der er lige nu suppleringsvalg til skolebestyrelsen. Der er valg-

møde d.6.okt., og der er frist for at stille op en uges tid efter.  

 

Egedal Kommune igangsætter en ALT-undersøgelse, som består 

af en arbejdsmiljøvurdering, ledelsesevaluering og en trivselsun-

dersøgelse blandt medarbejdere og ledere. Forældrene i skolebe-

styrelsen vil modtage invitation til at deltage i undersøgelsen. 

Dorthe og 

Daglig le-

der 

13.  Evt.  20.45   

14. Kommunikations behov 

 

 20.50 

 

 

 

Tak for mødet til 0.kl. kontaktforældre 

Ordensregler 

Medarbejdernes dag 

Skolebestyrelsesvalget. 

Alle 
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Fast punkt på bestyrelsens dagsorden 

vedr. behov for kommunikation til foræl-

dre og andre. 

Bestyrelsen drøfter om der er punkter / 

beslutninger eller andet fra mødet, som 

med fordel kan kommunikeres. 

 

 

 

 

 

21.00 

 

 

 

Næste møde-dato Næste møde – tid Næste møde –  

Sted 

Ansvar - dagsorden 

 

31. oktober 2022 

 

 

18.00 – 21.00 

 

Afd. Balsmosesko-

len 

 

Nis og Dorthe 

 


